



# Lokalråd Thurø

06.10.2021

## Referat fra møde i Lokalråd Thurø 05.10.2021

Afbrud fra: Susanne Troest, Charlotte Schönbeck og Birgit Bræmer

### Dagsorden:

1. Godkendelse af referater fra møder 23.08 og 01.09.2021
2. Kort præsentation af ØBC og tankerne bag v. Karsten Pedersen
3. Nyt fra øen fra alle (ikke alting, men det af større betydning - også fra foreningerne)
4. Opfølgning på sagen om børnehuset v. Frederik Fredslund
5. Opfølgning på arbejdsgrupper
  - a. Kommunikationsgruppen
    - i. Fast punkt på dagsordenen: Omtale til Thurineren
    - ii. Etablering af forening, herunder CVR-registrering, NemKonto, Digital postkasse, Digital medarbejdersignatur, NemID v. Ingeborg Inselmann
    - iii. Nyt fra mødet 03.10
  - b. Borgerbudgetgruppen
    - i. Status på Projekterne samt hvem støtter op omkring at få de sidste projekter i hus
    - ii. Udarbejdelse af udkast til Borgerbudget 2022 forslagsannonce, til annoncering i Thurineren evt. i november udgaven
    - iii. Nyt fra mødet 04.10
  - c. Potentialeplansgruppen
    - i. Nyt fra mødet 23.09
6. Program og tidspunkt for julefrokost 27.11
7. Kommunalvalg 2021 - vælgermøde på Thurø
8. Evt.

Bergmannhus kan ikke stille lokaler til rådighed tirsdage og torsdage  
Pia har deltaget i infomøde i Lokalråd 5700 Vest

### Ad 1

Referater godkendt

### Ad 2

Karsten Pedersen og Lise Alsted Henrichsen fortalte kort om projektet, som har været igennem en facilitetsrunde i Svendborg Kommune og er godkendt som et projekt der kan ydes lån til. Hele kommunens lånepulje udgør 7 mill. men et mindre lån gør det muligt at komme videre med projekteringen. Det samlede projekt løber op i ca. 30 mill. Kr. og er opdelt i etaper over en 5-6-årig periode.

Initiativtagerne bag projektet:

- Foreningslivet på Thurø
- Skoler og institutioner
- Haludvalg
- Erhvervslivet særligt indenfor turisme

Man planlægger følgende aktiviteter:

- Padelbaner
- En hal B
- Kunststofgræsplæne



# Lokalråd Thurø

- Udendørs aktivitets-og legeområde
- Beachvolley
- Pumptrack til løbehjul, bmx og skateboard
- Sammenkædning af området med stier

Hele projektbeskrivelsen kan læses her [Projektbeskrivelse Øhavets Bevægelsescenter \(oeblad.dk\)](#)

Tak til Karsten og Lise. Det er et spændende projekt.

Frederik opfordrer til at vi løbende tager foreninger ind som kan fortælle om deres arbejde på øen. Frederik synes det kunne være interessant om Forsamlingshuset Bergmannhus kom og fortalte om husets muligheder på et kommende bestyrelsesmøde i 2022.

De unge på øen mangler et "tilholdssted", hvor de kan spille musik og hygge sig. Det kunne medtænkes i ØBC. Det er et aktuelt problem og "Knasten" kunne måske anvendes. Det vil dog kræve at der er passende faciliteter og at der er personale tilstede også i aftentimerne.

Ad 3

Se punkt 2

Ad 4

Frederik roser processen omkring placering af det kommende Børnehus på Thurø.

Ad 5

**Kommunikationsgruppen** har afholdt møde 03.10 og stiller forslag om at der er et fast punkt på dagsordenen på møder i Lokalrådet: Omtale til Thurineren, så vi hele tiden husker at bruge bladet som informationsorgan.

Derudover vil gruppen arbejde videre med en oprettelse af en portal. Gruppen ser tre oprettelsesmuligheder:

1. Købe hjælp til opbygning af portalen. Forum5762 har valgt denne løsning og betalt ca. 40.000 for arbejdet.
2. Leje en hjemmeside via "foreningssider". Det koster kr. 115 pr. måned.
3. Svendborg Kommune betaler for oprettelse af en fælles portalskabelon, hvor man så bare får en kopi og fylder eget materiale i.

Forslag 3 vurderes som den bedste løsning og det forslag bringes op på det kommende evalueringsmøde med Lokaludvalget 11.10.

[Forum 5762 - Sydfyns grønne hjerte - det gode liv på Sydfyn](#)

<https://www.foreningssider.dk/hjemmeside-til-lokalrad/>

Derudover har gruppen lavet et udkast til tekst til faneblade og underpunkter i drop down menuen. Disse er sendt ud til Lokalrådet inden mødet. Der er ikke yderligere kommentarer til forslaget.

Ingeborg informerer om oprettelse af CVR, oprettelse af mailadresse og etablering af bankkonto. Inden mødet har alle tilstedeværende underskrevet på de dokumenter, som skal ledsage ansøgningen til banken. Ingeborg kan derefter komme videre med oprettelse af bankkonto.

Aase informerer om den løsning som Dansk Jægerforening har etableret for deres underafdelinger, og som gør det nemt og billigt for underafdelingerne at have en bankkonto. På mødet med Lokaludvalget 11.10 spørger vi om der ikke kunne laves en lignende ordning for Lokalrådene.

**Borgerbudgetgruppen** har holdt møde 04.10.



# Lokalråd Thurø

På mødet kom der mange forslag til hvordan ansøgningsrunden kan gøres nemmere og mere struktureret og udvalget vil på næste møde arbejde videre med udkast til ansøgningskriterier og ansøgningskema. Udvalget peger også på at det skal være muligt at stemme via portalen og at der afholdes et Borgermøde hvert forår hvor forslagsstillere kan præsentere deres forslag og fremmødte kan stemme.

Endelig har udvalget med udgangspunkt i "Thurinerens" udgivelsesdatoer udarbejde en samlet tidsplan for Borgerbudget, som måske kan indarbejdes i et samlet årshjul for Lokalrådet. Udvalget har næste møde 27.10.

Forslag på mødet: I forhold til ansøgningskemaet: skriv noget om man kan enten kontakte en facilitator fra Lokalrådet eller deltage i en workshop (2 timer) hvor man kan få værktøjer til at komme i gang og få gennemført projektet (Mette Gregersen stiller sig til rådighed som facilitator).

Vejle kommune afholder kurser for Lokalråd.

**Potentialeplanudvalget** har mødtes 2 gange og cykelturen blev gennemført som aftalt. Susanne havde planlagt en 13 km lang rute som også omfattede Grasten og Smørmosen. Kristian Kipp (KK) er meget begejstret. KK tænkte i grønne områder og ikke så meget i trafik. KK syntes det var en god ide med en samlet Lokalplan for Thurø. Potentialeplan planlægges at omfatte en analyse af demografi og infrastruktur, som så danner grundlaget for det videre arbejde. Denne model foretrækker udvalget frem for at høre borgerne helt fra start: hvad kunne I tænke jer? Status: Analyse i foråret, KK opfordrer til en fysisk installation så folk oplever hvad der skal ske. KK mener der mangler "et torv" på øen. Bringer talen hen på Christian van Deurs forslag om at udnytte pladsen hvor Svend Larsens værft er beliggende ved Gambøt. Potentialegruppens næste møde er d. 26. oktober. På næste møde i lokalrådet fremlægges forslag til proces og temaer for analyse til vedtagelse i rådet. Tidslinje skal udarbejdes. KK forsøger at komme med forslag til budget. Måske vi i Lokalrådet skal fremlægge en bruttoliste.

Det aftales at der udarbejdes referater fra møder i de enkelte udvalg og at referaterne lægges i dropbox. Der er oprettet mapper.

Opfølgning på igangværende projekter:

**Susanne Troest** er fraværende men Pia beretter:

Naturstyrelsen har skriftligt bekræftet at de vil bidrage med etablering af et toilet ved Revet og at de i første omgang vil tage kontakt til Svendborg Kommune.

Kurt Hoelgaard på Søndervej har fået et skelhegn. Susanne har aftalt med ham at der kan sættes blomster på arealet til foråret. Gerne en blanding som den der er inde ved Hovedbiblioteket i Svendborg. Så smuk. Susanne får lavet en skriftlig aftale med Kurt Hoelgaard som sendes til Anna. Så får vi beløbet overført og kan til foråret købe frø. Det kan måske blive skoleelever fra Thurø Skole som hjælper med tilsåningen. Den gode historie skal i Thurineren.

**Aase Rauff:** Thurø Fitness har brugt beløbet på kr. 100.000 til et nyt gulv. Denne historie kunne også komme i Thurineren.

**Karsten Pedersen:** Pengene er ikke brugt endnu, ØBC er i gang med en række afklarende møder med Svendborg Kommune for at de kan komme videre.

**Rolf Schat-Holm:** Har taget kontakt til Snævringens bro- og bådelaug. De er meget interesseret i et fremtidigt samarbejde så broen kan benyttes af alle, da de står foran at skulle forlænge broen 15 meter. De kunne også se et samarbejde omkring en ny og større sauna og benyttelse af det toilet, som de i dag råder over. Det er deres formand



# Lokalråd Thurø

John Olsen Rolf har talt med. Han vil gå tilbage til bestyrelsen og drøfte forslaget fra Rolf med dem. Der skal være en ekstraordinær generalforsamling om forlængelse af broen 03.11. Det kunne være at Lokalrådet kunne deltage her.

**Lene Bünger:** Da placering af det nye børnehus nu er besluttet har kommunen svaret på en henvendelse fra Lene om råderet over "Thurø Anlægget" og hun har fået tilsendt et skema til som skal udfyldes. Det pågår lige nu. Det er Lenes opfattelse at Svendborg Kommune er meget positiv overfor henvendelsen.

Ad 6

Frederik er blevet forhindret i aftenmøde 27.11.

Vi laver en doodle, til et møde en hverdagsaften, møde fra kl. 18-20, derefter ost og rødvin. Forslag: tirsdag 23.11, onsdag 24.11 og torsdag 25.11. Mødet foregår hos Rolf. Vi betaler hver især.

Pia har afbestilt Bergmannhus 27.11.

Ad 7

Frederik har haft kontakt til Bo Hansen, Mette Christensen, Henrik Nielsen og Hanne Ringgaard og alle kunne den 10.11 og derefter har han talt med Mogens fra Bergmannhus, som også havde planer om afholdelse af et vælgermøde. Det er lidt uheldigt at det er Mortens aften. Ingeborg spørger om hun skal gå videre med leje af multihallen på skolen. Ja, det skal hun for det vil blive for besværligt at flytte datoen. Det kunne være et møde fra 19.30-21.30. Casper Troest, Lokalredaktøren FAA, kunne måske være ordstyrer. Ingeborg kontakter ham. Vi afholder vælgermødet i samarbejde med Bergmannhus.

Vi annoncerer det på Facebook Thurineren og får lavet et banner til ophængning for enden af Brovejen. Pia og Ingeborg sørger for banner. Husk at få vores mailadresse på og Frederiks telefonnummer. Frederik laver teksten til Facebook Thurineren. Der skal være mulighed for at købe øl og vand. Rolf sørger for indkøb af øl og vand. Vi mødes alle ½ time før til opsætning af borde mm.

Frederik laver et program. Følgende temaer skal politikerne drøfte: Lys på vejen til Grasten – Trafik og infrastrukturen på øen - Aktivitetssted for ungdommen på øen.

Ad 8

Lokaludvalget har møde 11.10. Frederik er forhindret. De personer der deltager bør være nogen som har været med i hele opstartsperioden. Aase og Pia deltager.

Omtale i Thurineren i november måned: Status på projekter – kontaktoplysninger til Lokalråd Thurø

Venlig hilsen

Pia Hilsberg, sekretær i Lokalråd Thurø

